

ORGANISE PAR :

Concordia Délégation Paca
C/ L'Epopée Village, Bureau A.303
4 rue Berthelot, 13014 Marseille
07 60 18 94 73
paca@concordia.fr

ORGANIZED BY :



FEUILLE DE ROUTE



INFO SHEET

CONCF-211, CHATEAUDOUBLE 08/07- 22/07

PROJET & TRAVAIL



Engagez-vous pour le patrimoine de Châteaudouble, petit village médiéval et provençal typique. Pour les amoureux et les amoureuses de la nature, des villages perchés et du patrimoine !

La commune inaugure cet été son théâtre de verdure en plein air sur une esplanade qui domine le village et ses monuments classés, avec une vue dégagée magnifique. Le lieu accueillera des artistes, le Festival des Villages Perchés, des concerts et bien d'autres événements pour les habitant-e-s et les touristes.

Le site étant vaste, plusieurs travaux de restauration sont prévus comme le triage des pierres récupérées sur place et des pierres fournies, la restauration de murs en pierres sèches ou encore le nettoyage du site (défrichage).

PROJECT & WORK

Commit yourself to the heritage of Chateaudouble, a small and typical medieval village. For nature and heritage lovers!

The village inaugurates this year an open-air green theatre on an esplanade overlooking the village and its listed monuments with a magnificent unobstructed view. The place will host artists, concerts and many other events for the inhabitants and tourists, participating in the dynamism of the village.

The site being vast, several restoration works are planned to vary the pleasures! Your work will consist in sorting stones (salvage and purchased ones), restoring the dry-stone walls, cleaning the area (ground clearance) and constructing the area's entrance.

HEBERGEMENT ET REPAS



ACCOMMODATION AND FOOD

Vous serez logé-e-s sur site sous tente, avec accès à un bâtiment pour la vie collective, les toilettes et les repas. Pensez à apporter votre tapis de sol ou matelas gonflable et votre duvet. N'ayant pas de salle de bain sur site, nous installerons des douches solaires.

Le budget des repas sera géré avec vos animateur-riche-s. Vous partagerez les différentes tâches collectives. Vous participerez aux courses et préparerez les repas ensemble, en privilégiant les produits locaux de saison.

You will be accommodated on site in tents with access to a building for communal living, toilets and meals. Remember to bring your floor mat or air mattress and your duvet. As we do not have a bathroom on site, we will install solar showers.

The group will share the cleaning chores and prepare meals together. The budget will be allocated to the group leader and you will participate in the grocery shopping and in the preparation of meals, prioritising products from the market and local producers.

ORGANISE PAR :

Concordia Délégation Paca
C/ L'Epopée Village, Bureau A.303
4 rue Berthelot, 13014 Marseille
07 60 18 94 73
paca@concordia.fr

ORGANIZED BY :



FEUILLE DE ROUTE



INFO SHEET

PARTENAIRE



Châteaudoable est une commune médiévale dotée d'un patrimoine très riche avec des monuments somptueux dont certains sont classés. Très dynamique et investie dans la valorisation de son patrimoine historique et naturel, la commune développe en parallèle plusieurs projets dans le village. Il s'agit d'un partenariat renouvelé pour la seconde année consécutive avec la commune de Châteaudoable. Notre projet actuel s'insère dans un plan d'aménagement du plateau de Ste Anne, sur les hauteurs du village, qui inaugure cet été son théâtre de verdure en plein air avec des gradins en pierres et des loges pour les artistes, au milieu de calades anciennes et de murs en pierres sèches accueillant aussi une ancienne chapelle. Notre chantier et votre engagement permettront de restaurer et valoriser ce site magnifique au profit de la population et des touristes.

PARTNER

Chateaudoable is a medieval village with a very rich heritage and sumptuous monuments, some of them being even listed. Very dynamic and invested in the development of its historical and natural heritage, several projects are currently undertaken by the village. This is a renewed partnership with the commune of Chateaudoable for the second year. Our current project is part of a development plan for the plateau of Ste Anne, on the heights of the village, which will become this year an open-air theatre with stone terraces and dressing rooms for artists in the middle of old cobble stone ways, dry-stone walls as well as an old chapel. Our workcamp and your commitment will enable us to restore and enhance this magnificent site for the benefit of the population and tourists.

LIEU ET LOISIRS



LOCATION AND LEISURE

Véritable nid d'aigle, d'où il domine les gorges de la Nartuby, dans le haut Var, Châteaudoable a conservé son aspect médiéval authentique. Châteaudoable tient son nom de la présence de deux châteaux au Moyen Age, chacun d'eux implanté sur une rive de la Nartuby. Seuls subsistent aujourd'hui les vestiges de la Tour, donjon carré, datant du XIIème siècle, qui surplombe le village. Juché sur son étroit plateau, Châteaudoable est un village qui invite à la découverte nonchalante de ses ruelles, se faufilant entre les maisons et grim pant jusqu'aux ruines du château, sur le plateau de Sainte Anne.

Like a real eagle's nest, overlooking the Nartuby gorges in the upper Var, Chateaudoable has retained its authentic medieval appearance.

Ce village offre de nombreuses activités de loisirs telles que des visites et des balades, des baignades dans les cours d'eau et gorges, des randonnées, du sport local comme la pétanque, ou encore la participation aux diverses festivités du village. Nous essaierons d'organiser une sortie initiation à l'escalade ou parcours aventure avec une association locale.

Chateaudoable takes its name from the presence of two castles in the Middle Ages, each of them located on a bank of the Nartuby. Only the remains of the Tower, a square keep, dating from the 12th century, which overlooks the village, still exist today.

Perched on its narrow plateau, Chateaudoable is a village that invites you to nonchalant discovery of its alleys, wandering between the houses and climbing up to the ruins of the castle, on the plateau of Ste Anne.

Various leisure activities will be proposed, such as visits and walks in the village, swimming in streams and gorges, hiking, local sport like petanque or the participation in the village festivities. We will try to organize an introductory climbing trip or an adventure course with a local association.

As the commune is isolated with little public transport, most of leisure activities will take place on site.

La commune étant isolée avec peu de transports en commun, la grande majorité des activités se feront sur place. Une sortie à la mer (Sainte Maxime) pourra être organisée, le déplacement se faisant en minibus.

ORGANISE PAR :

Concordia Délégation Paca
C/ L'Epopée Village, Bureau A.303
4 rue Berthelot, 13014 Marseille
07 60 18 94 73
paca@concordia.fr

ORGANIZED BY :



FEUILLE DE ROUTE



A SAVOIR

Pensez à prendre des vêtements et des chaussures pour le travail et les randonnées. Les nuits peuvent être fraîches, apportez un bon duvet chaud. Pour éviter les piqûres de moustique, pensez à prendre de l'anti-moustique ainsi que des vêtements amples couvrants pour les soirées. Comme nous sommes dans une région où il peut faire très chaud en journée, apportez chapeau ou casquette, lunettes de soleil, crème solaire, petit sac à dos et gourde.

Vous pouvez également emporter des recettes de votre pays/région, des instruments de musique et des jeux.

Le village étant éloigné du lieu de rendez-vous (Gare les Arcs Draguignan) et n'ayant pas de transport en commun, il est impératif d'être à l'heure au point de rendez-vous !

Si vous êtes âgé de moins de 18 ans, n'oubliez pas de nous envoyer votre fiche médicale et votre autorisation parentale au plus tard 1 mois avant le début du chantier

CONFIRMATION

Pour confirmer votre participation merci de remplir notre formulaire de confirmation en ligne au plus tard 2 semaines avant le début du chantier :

<https://forms.gle/3fArshDzAAqcPuWn7>

INFO SHEET



REMARKS & REQUIREMENTS

Remember to bring clothes and shoes for work and hiking. Nights can be cool, so bring a good warm duvet. To avoid mosquito bites, remember to bring mosquito repellent and loose, covering clothes for the evenings. As we are in an area where it can be very hot during the day, bring a hat or cap, sunglasses, sunscreen, a small backpack and water bottles. As the village is far from the meeting place and has no public transportation, it is imperative to be on time at the meeting point! For the public meals and the open house, you can bring a few specialties from home that are easy to carry with you.

Foreigners belonging to the European Union must bring with them a personal EHIC (European Health Insurance Card), and everybody must, in any case, bring their insurance certificate. If health issues arise on the project, volunteers will have to pay for it, and then be reimbursed once back in their home country.

If you are under 18, don't forget to send us your Medical Factsheet and Parental Authorization at least one month before the beginning of the workcamp.



CONFIRMATION

To confirm your participation please fill out our online confirmation form no later than 2 weeks before the beginning of the workcamp:

<https://forms.gle/3fArshDzAAqcPuWn7>

RENDEZ-VOUS



MEETING POINT

**GARE DE
LES ARCS - DRAGUIGNAN
LE 08/07/2022
A 18:00**

**LES ARCS - DRAGUIGNAN
TRAIN STATION
ON JULY 8TH 2022
AT 6 PM**

CONTACT D'URGENCE

(SEULEMENT VALABLE LE JOUR D'ARRIVEE)



EMERGENCY CONTACT

(ONLY VALID ON DAY OF ARRIVAL)

0033(0)7 60 18 94 73

PROPOSITION D'ITINERAIRE



SUGGESTED ITINERARY

		DEP. →	→ ARR.
	TRAIN N°7825	PARIS - Gare de Lyon 12.36	MARSEILLE - St Charles 15.58
	TRAIN N°17489	MARSEILLE - St Charles 16.27	LES ARCS DRAGUIGNAN 17.58

If you fly to Marseille, you can then reach Marseille – St Charles train station and take the second train at 16.27.

DÉPART DU CHANTIER

(SUGGESTION)



LEAVING THE WORKCAMP

(SUGGESTION)

		DEP. →	→ ARR.
	TRAIN N°17478	LES ARCS DRAGUIGNAN 9.33	MARSEILLE - St Charles 11.03
	TRAIN N°7820	MARSEILLE - St Charles 11.44	PARIS - Gare de Lyon 15.14

TRAINS : INFO UTILE



TRAINS : USEFUL TIPS

Attention: la plupart des trains nécessitent une réservation ! <https://www.sncf-connect.com/>

In most trains a reservation is needed!
<https://www.sncf-connect.com/en-en/>

ADRESSE DU CHANTIER



ADDRESS OF THE WORKCAMP

Chantier Concordia,
Mairie de Châteaudouble,
83300 Châteaudouble, FRANCE



REMARQUE SPECIFIQUE



Au vu de nos contraintes logistiques, aucun accueil n'est possible en dehors des dates du chantier. En France, l'offre touristique étant très importante, si vous souhaitez prolonger votre séjour, nous vous recommandons de prendre contact avec les offices de tourisme locaux.

BAGAGES MALINS

Sac de couchage, vêtements de travail, chaussures solides (marche et travail), vêtements de pluie, crème solaire et lunettes de soleil, maillot de bain, serviette, anti-moustiques, appareil photo, lampe-torche...



VOYAGEZ VERT



Chaque année plus de 20.000 volontaires se mobilisent au sein de notre réseau de l'Alliance : nous ne pouvons ignorer l'impact négatif sur l'environnement du voyage.

L'avion étant le moyen de transport le plus polluant, nous encourageons nos volontaires à chercher des alternatives. D'autres moyens de transport plus écologiques apportent des expériences inoubliables : faites de belles rencontres et regardez passer le paysage ! Retrouvez ci-dessous quelques exemples – réduisons ensemble notre empreinte carbone !

 **Train :** <https://www.sncf-connect.com/>
www.ouigo.com

 **Bus :** www.sncf-connect.com/bus
<https://www.busradar.fr/>
<https://www.flixbus.fr/>

 **Covoiturage:** <https://www.blablacar.fr/>
<https://www.mobicoop.fr/>

PHOTOS ET RESEAUX SOCIAUX



On aime vous voir : photographiez, filmez, dessinez votre chantier et partagez sur les réseaux sociaux, utilisez nos hashtags officiels :

#workcampconcordia #togetherwithconcordia

SPECIAL REMARKS

We cannot provide an accommodation the days before and after the workcamp because of logistical restrictions. In France, the touristic infrastructure is quite good so if you want to stay longer, please get in touch with the local tourist information. For further questions please read the general infosheet sent to you together with the confirmation.

PACK SMART

Sleeping bag, water-flask, working clothes, solid shoes (for walking and working), raincoat, sun cream, swimsuit, towel, sun hat, mosquito repellent, a camera, musical instruments, flashlight...



TRAVEL GREEN

Every year more than 20.000 volunteers are mobilized and travel within the Alliance network: the negative impact on the environment caused by it can't be ignored.

As flying is the most polluting transportation mean, we encourage our volunteers to look for alternatives. Other cleaner transportation means often involve making new and unforgettable experiences: meeting new people & enjoying beautiful landscapes passing by!

Here are some more sustainable ways of travelling to your project – let's reduce our carbon footprint!

 **Train:** <https://www.sncf-connect.com/en-en/>
<https://ventes.ouigo.com/en-GB>

 **Bus:** www.sncf-connect.com/en-en/bus
<https://www.busradar.com/>
<https://global.flixbus.com/>

 **Carpooling:** <https://www.blablacar.co.uk/>
<https://www.mobicoop.fr/>

PHOTOS AND SOCIAL MEDIA

Share your experiences from your workcamp and post your pictures, films & drawings on social media using our official hashtags:

#workcampconcordia #togetherwithconcordia